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REFERAT 

 

MØDE I: Skolebestyrelsen DATO: 10.09.2019 

MØDESTED: Tårnbygårdsskolen KLOKKEN: 16.30-19.00 

EMNE: Ordinært møde SAGSNR.: 15/3080 

DELTAGERE: 
Tina Hovmand, Kirstine Borchsenius, Anja Mandal Hansen, 
Stine Zenia McGuire, Anemarie Pederen, Frederik Weltzer, 
Line Pelby, Susan Pedersen, Gitte Andersen, Jan Bakmand 

 

AFBUD: Trine Hillhouse, Karina Dybro, Dorthe Hecht, Anja Langer  

MØDENR.: 2 – 2019/2020  

 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt. 

 

2. Bemærkninger og godkendelse af referat fra det sidste møde 

Godkendt uden bemærkninger. 

 

3. Meddelelser fra 

Formand – Der er sendt mail ud om, hvem der kan deltage i FRO-møderne. Formanden vil 

sætte pris på, at alle svarer uanset om I kan eller ej. 

Skolebestyrelsens medlem af Kommunalbestyrelsen - Der er nu afsat driftsmidler til 

udvidelsen af Tårnbygårdsskolen, som blev besluttet i sommers. Dette inkluderer løn til de 4 

nye lærere samt driftsudgifter som stigende el, varme og rengøringsbehov. 

Skoleleder – Da der var håndværkere tirsdag, kom de til at skære en gasledning over, men 

der kom hurtigt styr på det, og ingen var i fare. 

Alle stillinger på Tårnbygårdsskolen er besat. 

Vores nye forvaltningschef i B & K var på besøg tirsdag sammen med skolechefen. De talte 

med ledelsen, og forvaltningschefen blev vist rundt på skolen. 

Fysiklokalet på Multicenteret er ikke i orden endnu. Vores fysisklærer håber, at det snart 

kommer i orden. 

Skolelederen forklarede om de test, vi bruger i dansk og matematik, og der blev talt om 

nationale test. Skolelederen kan fritage elever fra nationale test, hvis det slet ikke giver menig, 

at de tager dem. Næsten alle vores elever bliver testet i dansk og matematik. 

Personalet var til trivselsdag i fredags og var ude og curle. 

 

4. Procesplan for arbejdet med trivsel på Tårnbygårdsskolen 

Skolen er i gang med at udfærdige en procesplan omkring trivsel. 

 

Udkast til skolens procesplan for arbejdet med trivsel i forbindelse med trivselsmålingen 2019 

gennemgås, og skolebestyrelsen kommer med input. 

 

Bilag: Procesplan for arbejde med trivsel. 
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Bestyrelsen vil godt med til et elevrådsmøde, og aftalen blev, at de deltager i november. Det vil være 

elevrådsmøde nr. to, så de lige når et elevrådsmøde inden de får besøg.  

Skolebestyrelsen vil med fordi, Forvaltningen har bestemt, at det ene af vores fokuspunkter skal 

være elevmedbestemmelse. Hvis elevrådet har ønsker, kan skolebestyrelsen måske hjælpe dem 

med det i dette skoleår. Skolebestyrelsen vil også med, så de viser eleverne, at de tager dem 

alvorligt og sætter pris på, at de vil være med i elevrådet. 

 

5. Visualiserende pædagogik 

Skolebestyrelsen har besluttet at undersøge, hvordan det står til med arbejdet omkring 

visualiserende pædagogik. 

 

Det skal besluttes, hvordan skolebestyrelsen vil gribe undersøgelsen an. Hvad personalet skal 

spørges om og hvordan der skal følges op. 

 

Vi følger op på følgende måde: 

Der bliver skrevet forskellige spørgsmål ned, som skolebestyrelsen vil stille personalet via mail. 

Så samler vi op på svarende på næste skolebestyrelsesmøde, og derefter vil skolebestyrelsen 

besøge de forskellige grupper. 

 

Skolebestyrelsen spørgsmål er: 

1) Er dagen visualiseret for hver gruppe hver dag? 

Hvordan? 

2) Er - som udgangspunkt - alle udflugter forberedt, så hjemmet informeres og forældrene dermed kan 

sikre forberedelse hjemmefra, og således udnytte samspillet skole/hjem bedst muligt? 

Der kom et spørgsmål om, “hvem beslutter, hvis et barn ikke skal tilbydes yderligere visualisering?”. 

Måske kan spørgsmålet om, hvad personalet gør i de situationer, hvor der er uenighed om 

visualiseringsniveauet mellem skole og hjem. 

Skolelederne sender spørgsmålene ud, når formanden har set dem, så alle er enige om, hvad der 

sendes ud til personalet. 

 

6. Brugerundersøgelse af skolerne i Tårnby Kommune 

Tårnby Kommune skal gennemføre en brugerundersøgelse blandt forældrene på kommunes skoler. 

 

Hvordan kan vi synliggøre og støtte op om undersøgelsen, så der opnås størst mulig svarprocent? 

 

Bilag: Information skolebestyrelser brugerundersøgelse 2019.09.10 

 

Der var enighed om, at indsatsen skal være stor, så alle får svaret. 

Skolebestyrelsen vil minde forældrene om det via Facebook.  

Skolens ledelse vil hænge plakater op og minde alle om, at de skal svare. 

Vi vil tænke over, om vi skal involvere eleverne, så de kan minde deres forældre om, at de skal 

svare. Vi håber, vi kommer op på en meget høj svarprocent. 
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7. Personalets efteruddannelse 

Fast punkt fra årshjulet 

 

Årligt punkt til at have fokus på personalets efteruddannelse. 

Skolelederen fortalte om kursuset om skoleværing, som vi havde autismeforeningen ude og fortælle 

om. Det affødte en dialog om skoleværing. Der er et par elever, der har skoleværing.  

 

Herefter en drøftelse om, hvilken efteruddannelsen personalet evt. kan have brug for. Punktet tages 

op igen, når personalet har besvaret spørgsmålene fra skolebestyrelsen. 

 

8. AULA 

Fast punkt om vores nye fælles kommunikationsplatform. 

 

Nyt fra skolens ledelse. Status og udfordringer.  

Der er intet nyt. Der er to fra skolens kontor, der skal på kursus i AULA-hjemmeside.  

Der bliver talt om, at AULA måske bliver udsat til næste skoleår. Det har vi ikke hørt, men der er 

FRO-møde på torsdag, hvor det kan være, der kommer mere frem. 

 

Skolelederen fortæller om statusplaner, som personalet skal i gang med i oktober. Vi ved ikke, hvor 

de skal/må skrives. Skolelederen har fremført problematikken for forvaltningen og den nye 

forvaltningschef. 

 

 

9. Eventuelt 

Der bliver efterlyst sæbedispenser i baderummet i gymnastiksalen. Den mangler de unge, når de 

bader. Skolelederen taler med teknisk serviceleder om det kan løses. 

 

Arbejdet går i gang med det nye bibliotek i uge 42. Der kommer hele tiden nye bøger. 

 

Der er et medlem som trækker sig ud af skolebestyrelsen grundet nyt arbejde. Formanden siger der 

skal sendes en mail til hende så skal hun nok videreformidle. 

 

Referent: Gitte K. Andersen 

 

 


